
Acta  de  la  sessió  de  la  Junta  de  Districte
Marítim

Data: 9 de gener de 2023
Número: 01/2023
Caràcter: Ordinari
Hora: 20:00h
Lloc: Saló de Reunions C. C. “La Marina”

Assisteixen:

Mari Carmen Ribera Soriano Presidenta

Esteban Ventura Martí Vocal (Regidor Ciutadans)

Vicente Guillamón Terrat Vocal (Regidor Partit Popular)

Lidón Ribera Soriano Vocal (Veïna Designada PSPV-PSOE)

Vicente Ortiz Ramos Vocal (Veí Designat Alcaldia)

Jose Carles Mas Vocal (AAVV Meridià)

Matilde Ramos Alonso Vocal (Veïna Designada Alcaldia)

Esther Giner Hidalgo Vocal (Veïna Designada Partit Popular)

Tica Palau Vocal (AA.VV. El Faro)

Ana Raga Cases Vocal (AMPA CEIP el Pinar)

Roman Simó Gómez Secretari

No assisteixen: Manuel González Galván ( AAVV Marjalería).

Excusen la seua assistència: Tonica Miralles Cumba (Vocal(AC Unió Musical del Grau) i
Vicent Bonachera Forner (Vocal AC Grup Scout).

Ordre del dia:

1.- Aprovació Acta 12 Desembre 2022

2.- Informació Presidenta

3.- Precs i preguntes

En el  Saló de Reunions del Centre Cultural “La Marina”del Grau de Castelló, sent
les 20:00h del dia 9 de gener de 2023 sota la presidència de l’Excel·lentíssima Senyora
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tinenta d’alcalde Mari  Carmen Ribera Soriano, es reuneixen els  senyors i  senyores
abans esmentats a fi de celebrar sessió ordinària de la Junta de Districte Marítim,
amb la meua assistència com a secretari delegat del districte per a donar fe de l’acte.

Comprovat  el  quòrum d’assistència  per  la  presidència  es  procedeix  a  iniciar  la
sessió.

1.- APROVACIÓ, SI ÉS PROCEDENT, DE L’ACTA DE DATA 12 DE DESEMBRE DE 2022

La Sra. presidenta va preguntar als presents si tenien alguna objecció que fer a la
redacció de l’acta de la passada sessió celebrada el 12 desembre de 2022.

No havent-hi cap objecció, s’aproven per unanimitat.

2.- INFORMACIÓ SRA. PRESIDENTA

La Sra presidenta va comentar als membres de la junta que la participació en les
activitats  nadalenques  organitzades  per  l’ajuntament  (tallers  infantils,  concursos,
activitats de cap d’any en la carpa...etc) havia sigut un èxit, afegint que, no havien
hagut incidents ni queixes veïnals.

Va anunciar que la pròxima festivitat a celebrar era en honor a Sant Antoni, en
diferents  veïnats  del  Grau.  Els  primers  a  celebrar-ho  serien  els  veïns  de  la  AAVV
Meridià el  dia  14,  sent  a  les  16:00h  la  missa  i  posteriorment  la  benedicció  dels
animals, seguida de l’encesa de la foguera i un «tentenpié» i finalitzant a les 18:00h
amb  una  actuació  musical.  El  dia  21  seria  se  celebraria  en  la  AAVV  Marjalería,
començant a les 12:00h amb la benedicció dels animals i el repartiment de rotllets,
per a degustar a les 14:00h una paella després de la qual es produirà l’encesa de la
foguera i discomòbil.

El mateix dia a les 17:00h se celebrarà al Grau, sent de 18:00h a 18:30h la “plantà
del bestiari domèstic” en el Casal Jove i de 18:30h a 19:00h el “Cercavila sense foc
dels entitats del bestiari domèstic”. Posteriorment, a les 19:00h està programada la
presentació “Vida i  miracles de Sant Antoni” i  actuació del “Grup de cors i  danses
Columbretes”.  A  les  20:00h  “Passacarrer  amb  foc  del  bestiari  i  els  dimonis  de
Botafocs”i a les 20:15h “Benedicció dels animals i repartiment de rotllets”. Finalitzarà
a les 21:00h amb “Final de correfoc i encesa de la foguera”.

Va informar els presents de l’aprovació dels pressupostos municipals pel ple de
l’ajuntament en la sessió del 30 de desembre. Aquests pressupostos ascendeixen a un
total de 195.000.000€ als quals cal afegir 5.600.000€ procedents dels fons europeus
que es destinaran a l’execució de 3 projectes, un dels quals és la remodelació del parc
“el Pinar” – 700.000€ aprox. - i un altre la remodelació de l’Av. Ferrandis Salvador –
2.400.000€ - entre el Camí la Plana i  el  Camí la Ratlla.  El  pressupost final serà de
203.000.000€.

Respecte a la pregunta realitzada la passada sessió per la Sra. Palau respecte a la
causa del qual el Grup Jose Antonio i el Grup Mediterrani hagen sigut triats per a ser
remodelats  amb  fons  europeus,  la  Sra.  presidenta va  informar  que  aquesta
remodelació s’executarà dins  programa “Barris”,  -  inclòs  en el  Pla de Recuperació,
Transformació i Resiliència 2021-2026   -  que té com a objectiu  objectiu finançar en
edificis  d’ús  residencial  la  realització d’obres de millora en rehabilitació,  eficiència
energètica i accessibilitat, prioritzant els grups d’habitatges construïts en els anys 60 i
70. Tots dos grups es van presentar al programa, complint tots els requisits, entre ells
l’haver realitzat la ITV d’edificis. Els projectes que presentats havien de garantir una
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reducció del consum energètic d’un 60% , podent rebre fins a un 90% del cost total
de  l’obra,  amb  un  màxim  de  21.400€  per  habitatge.  Va  afegir  que  la  regidora
competent intentaria ser present en la pròxima sessió de la junta de districte per a
informar-los personalment.

Va informar els presents que havien finalitzat les obres del col·lector de la Carrer
Almirante Cervera i també les de la carrer Guardamar del Segura. Va afegir que les
obres per a realitzar els rebaixes en la Pça Pintor Porcar i el  carrer Tripulants de la
Paca  començarien  segurament  al  gener.  Quant  a  la  il·luminació  del  pas  de  zebra
ubicat en l’Av. Ferrandis Salvador, enfront de Mercadona, va indicar la Sra presidenta
que ja hi havia consignació pressupostària.

Quant a la queixa realitzada pel  Sr Mes en la passada sessió de la junta, sobre
l’activitat  de  l’operari  de  la  màquina  bufadora  de  fulles  al  Parc  Meridià,  la  Sra
presidenta li va transmetre a aquesta la contestació de la regidor competent, la qual
va afirmar que segurament les fulles acabaven en la séquia transportades pel vent i
que  en  els  pròxims  dies  anaven  a  realitzar  una  neteja  a  fons  perquè  el  dilluns
estiguera tan bé com siga possible per a celebració de Sant Antoni.

3.- PRECS I PREGUNTES

El Sr Mas respecte al tema de les fulles va dir que potser les arrossegava el vent,
però segurament, no hi hauria tantes en l’aigua si l’operari no les acumulara en la vora
de la séquia.

El Sr Mas va afegir que estava fart demanar solucions per als mateixos problemes
davant  diferents  departaments  de  l’ajuntament  sense  aconseguir  cap  resultat.  Va
comentar  que el  Camí.  Donacioneta està fet  una pena i  que l’ha comentat  ja en
diverses ocasions els dos trencaments de la canonada de FACSA que passa per allí, el
que ha ocasionat, no ja sots si no foradades, però que el camí segueix igual. Va tornar
a reclamar la neteja de les regueres i contenidors i la doble senyalística del Camí la
Plana i acabe dient que era desmoralitzador acudir a sessions de junta i consell de
districte, tindre reunions amb funcionaris i regidors, i veure com ningú solucionava els
problemes.

La Sra presidenta va contestar que ella per la seua part presenta sempre les seues
queixes davant els departaments competents i que ho anava a continuar fent.

El Sr Ventura va comentar que tot el que fora realitzar millores finançades per fons
europeus li  semblava fantàstic,  però que creia que la ciutat tenia necessitats mes
apressants que la remodelació de l’Av. Ferrandis Salvador, i que aqueixos 2’4 milions
d’euros es podrien haver invertit en una altra cosa, com per exemple la instal·lació
d’una reguarda de bombers en el port de Castelló.

La Sra presidenta va contestar que no era factible tindre un parc de bombers tan
prop de refineria.

La Sra Lidón Ribera va comentar que, feia ja temps, en una sessió de la junta algú
va comentar que si passara alguna cosa en refinaria, arribaria abans la reguarda de
Castelló que una suposada reguarda situada en el port.

La  Sra presidenta va dir que sol·licitaria al regidor competent un informe sobre
aquest tema

El Sr. Mas va opinar que els fons europeus i les millores eren benvinguts, però es
va queixar que els barris perifèrics estan molt abandonats.
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Va contestar la  Sra presidenta que els fons europeus es concedeixen a projectes
que complisquen una sèrie de característiques, i no a qualsevol projecte.

La Sra Giner va dir que el problema era que no hi havia un bon manteniment, i que
no  servia  de  res  fer  remodelacions  si  després  no  hi  havia  un  bon  manteniment
perquè als quatre dies les coses tornaven a estar deteriorades. Va indicar que una de
les causes del mal manteniment era la deficient seguretat, posant com a exemple la
zona de el Pinar. Va dir que la gent aparcava on li donava la gana i tirava el fem on
volia, i que evidentment això era culpa de la gent però que si hi haguera mes policia i
s’encarregaren  de  multar  als  infractors  les  coses  estarien  mes  cuidades  i  menys
deteriorades.

El  Sr  Ventura  va suggerir  que es  realitzaren activitats  de conservació del  medi
ambient destinades als xiquets al parc el Pinar

Va contestar la Sra presidenta que aquestes activitats ja es feien. Concretament a
l’Aula de la Natura situada a l’interior del parc, i que per allí passaven tots els col·legis
al llarg de l’any.

El  Sr  Mas va insistir  que estava molt  bé això  dels  fons europeus però que els
problemes dels veïns no se solucionaven.

Va contestar la Sra presidenta que això no era cert, ja que al Grau sense anar mes
lluny,  es  crec  la  Pça  Josefina López  on  hi  havia  un  descampat  que donava  molts
problemes als veïns i també es remodele el parc de “la Panderola”. Va afegir que totes
dues obres responien a reivindicacions que els veïns realitzaven des de feia anys, i
que aquests veïns van quedar àmpliament satisfets amb el resultat d’aquestes.

El Sr Ventura es va queixar també de la deficient neteja de carrers del Grau i de la
necessitat d’una periodicitat mes breu en la recollida de reciclatge. Diversos membres
de la junta – Sra. Giner, Sra Palau i Sr Guillamón – es van mostrar d’acord amb ell.

La Sra presidenta va contestar que sol·licitaria un informe de la neteja de carrers i
contenidors durant l’any passat.

El Sr. Guillamón va dir que alguns pares que freqüentaven “la Panderola” li havien
comentat si no es podia apagar la font, ja que era hivern i feia massa fred perquè es
banyaren els xiquets.

Va contestar la Sra presidenta que ho comentaria.

El Sr Mas va dir que s’havia fet una inversió en instal·lar la font i que havia d’estar
en funcionament.

El Sr. Guillamón va tornar al tema de la reguarda de bombers dient que, en la seua
opinió,  era  necessaria.  Va  comentar  que  la  setmana  passada  va  haver-hi  una
presumpta  fugida  d’amoníac  –  que  resulte  ser  una  falsa  alarma  –  i  que  es  van
encendre totes les alarmes, afegint que una reguarda en el port seria de gran utilitat.
Va dir que els propis bombers ho reclamaven. Va afegir que el mes anterior hi havia
hagut un simulacre en el port i, encara que el cap de seguretat de l’ajuntament va dir
que havia sigut un èxit, no ho havia sigut, ja que si l’incident haguera sigut real, és
estibador haguera mort. Va afegir que els portuaris sol·licitaven un major nombre de
simulacres i una reguarda de bombers, sent això últim -segons va dir – obligació de
l’ajuntament “per llei”.
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Va afegir que aquesta reguarda només intervindria en incidents esdevinguts en el
port, ja que refineria té els seus propis bombers i el seu propi pla d’emergència, de
manera que la reguarda del port no hauria d’acudir allí.

El  Sr Ventura va exigir que es realitzara tots els anys un simulacre d’evacuació al
Grau, ja que si passara alguna cosa en refineria la gent al Grau no sabria com actuar.

El  Sr.  Guillamón va insistir  que l’ajuntament estava obligat  a  tindre un parc de
bombers en el port per imperatiu legal

La  Sra presidenta va indicar que parlaria amb el regidor de seguretat perquè es
personara en la pròxima sessió de la junta i donara una explicació sobre el repten de
bombers.

El  Sr. Guillamón va transmetre una sol·licitud dels veïns d’un tram de l’Entrador
Verderol que sol·liciten la correcció del cartell indicatiu, ja que el dit camí comença en
el  396 i  acaba en el  454 de Donació mentre que el  cartell  informatiu indica que
començava en el 400, la qual cosa causa problemes, sobretot de correu, als veïns del
396 i 398.

Va continuar el  Sr. Guillamón  transmetent les queixes – amb les quals el també
estava  d’acord  –  que  li  havien  transmés  moltíssims  pares  de  xiquets,  sobre  la
cavalcada de reis. Les queixes es basaven principalment en dues coses: l’horari i el
recorregut.  Va afirmar que l’horari  no  era  l’adequat  per  a  aqueixa celebració  i  el
recorregut molt menys, ja que havia sigut molt curt i realitzat massa ràpid, per la qual
cosa els xiquets a penes havien pogut veure als reis. Quant a l’horari, va dir que no
sols no era bo per als xiquets sinó que a més era perjudicial per als negocis hostalers,
ja que si l’arribada dels reis se celebrava a les vesprades, molta gent menjava en els
restaurants del  Grau i  després anava a rebre als  reis,  mentre que en ser al  matí,
acabada la recepció la gent se’n va anar a Castelló i a penes hi havia clients en els
restaurants. Va finalitzar dient que la gent sol·licitava que es tornara a l’antic horari.

La Sra. Raga va afegir que molta gent li havia comentat que sol·licitara que el Grau
organitzara la seua pròpia recepció i que aquesta fora independent de la cavalcada de
Castelló.

El Sr  Guillamón va coincidir amb la Sra Raga, i va afirmar que molta gent li havia
comentat que ja que es feia al matí, seria millor si la recepció era independent de la
cavalcada  de  Castelló  perquè  els  reis  podrien  fer  el  recorregut  amb  major
tranquil·litat i estar mes estona amb els xiquets.

La Sra presidenta va contestar que aqueixa opció es podia considerar, i va explicar
que els reis havien vingut al matí perquè després havien d’anar als barris perifèrics i a
l’hospital, i tot això abans de la cavalcada, per la qual cosa no hi havia mes temps.
Quan venien a les 16:00h era perquè no havien d’anar a cap barri i quan acabaven
d’ací s’anaven directament a la cavalcada.

La Sra Giner va demanar que es tornara a l’antic sistema i que els reis anaren d’ací
a la cavalcada com tota la vida, afegint que foren els barris perifèrics els qui feren els
seus propis reis.

El Sr  Guillamón també es va queixar del dessaborits que eren Melchor i Gaspar,
que a penes es van acostar a cap xiquet i van estar poc simpàtics, coincidint amb la
seua opinió diversos membres de la junta.

La Sra Giner  va transmetre queixes  que li  havien arribat  pel  funcionament del
TRAM en dates nadalenques a excepció de nit  bona i  cap d’any,  ja que,a més de
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passar pocs TRAMs, ho feien amb gran retard. Sol·licite que l’any que ve s’augmente
el número de TRAMs i la freqüència de pas.

Va contestar la Sra presidenta que en nit bona i cap d’any passaven cada ½ hora,
mentre que la resta dels dies va ser cada hora, i que encara que en això depenien de
la Generalitat que és qui té les competències se sol·licitaria per a l’any següent.

La Sra. Giner va voler saber que pressupost disposava Botafocs per a realitzar Sant
Antoni i quant diners li costava a l’ajuntament.

Va contestar la Sra presidenta que Botafocs tenia una subvenció del Negociat de
Cultura.

La Sra Giner es va queixar que no comptava amb el Grup Scout – que són els qui
coorganitzen la benedicció dels animals juntament amb la parròquia de Sant Pere – a
l’hora d’establir els horaris dels esdeveniments del dia de Sant Antoni, de manera que
realitzava  cercaviles  mentre  s’estaven  beneint  els  animals,  solapant-se  tots  dos
esdeveniments, cosa que no té sentit.

La  Sra Raga es queixe del brut que està el pipican del parc “la Panderola” i  va
sol·licitar  que  es  poden  les  palmeres  abans  que  maduren  els  dàtils  i  caiguen
embrutant les voreres. Va afegir que la gent també es queixava del brut que estava el
tram  de  la  Pça  Virgen  del  Carmen  enfront  del  col·legi  Elcano,  a  causa  de  les
deposicions dels ocells.

Va contestar la Sra Presidenta que li ho comunicaria als negociats competents.

Va finalitzar la Sra Raga dient que diverses mares li havien sol·licitat la creació d’un
skate park.

Va contestar la Sra presidenta que hi havia intenció d’instal·lar un al parc “el Pinar”,
però que els veïns de la zona es van negar a causa del soroll. També es va proposar en
el projecte participatiu de la Pça Josefina López i en el de remodelació del parc “la
Panderola”, i en tots dos projectes els veïns el van rebutjar.

La  Sra Palau, respecte al tema de la brutícia del pipican de “la Panderola” va dir
que hi havia gent que no entrava amb el gos pel fet que els abeuradors s’entollaven i
els gossos s’embrutaven moltíssim, la qual cosa feia que els gossos feren les seues
necessitats pels voltants i deixaren les voreres confrontants brutes.

Va contestar la Sra presidenta que s’intentaria solucionar el problema.

I sent les 21.00 hores de la data indicada en l’encapçalament, per no haver-hi més
assumptes que tractar, la Sra. presidenta alça la sessió, de tot això, com a secretari en
dono fe i,  perquè conste,  alce la present acta que signe juntament amb a la Sra.
presidenta de la Junta Municipal de Districte Grau.
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